
  

  

 
  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Geachte mevrouw Son - Stolk, 
 
Op 12 oktober 2021 heb ik uw vraag over het ‘schrappen vrij zwemmen in zwembad Waalslag 
in verband met overlast jeugd’ ex. artikel 41 Rvo ontvangen. Hierbij ontvangt u de 
beantwoording van uw vraag/ vragen.  
 
1. Kunt u ons informeren over de duur van deze overlast, hoe lang speelt dit al? 

Vanaf 14 juni mochten bezoekers met een zwemdiploma weer vrij zwemmen in het 
zwembad. Tijdens de zomer waren er meerdere momenten en daarna iedere zaterdag 
en zondag. Toen de zomervakantie begon, kwamen er steeds meer jongeren zwemmen. 
Wat gezellig en leuk vrij zwemmen was, werd door een specifieke groep jongens tussen 
de 10 en 14 jaar verstoord. Zij kwamen allemaal zonder begeleiding en vaak in kleine 
groepjes het zwembad binnen. Eenmaal binnen groeide deze groep tot aantallen van 30 
jongens, die zich in kleine en grotere groepen door het zwembad heen verplaatsen. 
Deze jongeren vertoonden steeds meer grensoverschrijdend gedrag richting het 
personeel en andere bezoekers. De jongens gingen steeds een stapje verder, het werd 
steeds erger. Het ging zo ver, dat het zwembad aangaf dat haar personeel de 
(zwem)veiligheid van haar bezoekers niet meer kon garanderen. En andere bezoekers 
kwamen steeds minder zwemmen. 
 

2. Was deze overlast al langer bekend bij de gemeente en het college?  
In eerste instantie is het aan de exploitant om problemen of overlast zelf op te lossen. 
Indien nodig met hulp van politie en handhaving. Eind september heeft het zwembad de 
gemeente om hulp gevraagd, omdat zij de problemen niet meer konden oplossen. De 
gemeente heeft op 7 oktober een Multi Disciplinair Overleg (MDO) gepland, met de 
nodige betrokken partijen. Naar aanleiding van het MDO zijn, gezien de situatie, 
maatregelen versneld ingevoerd. De burgemeester en wethouder zijn met spoed op de 
hoogte gebracht. Hierna volgt het college en de raad. U bent in de raadsvergadering van 
13 oktober mondeling geïnformeerd over de situatie en de aanpak.  
 

3. Zijn er van de overlastsituaties aangiftes gedaan bij de politie? In hoeverre zijn die 
overlastsituaties als onveilig te kwalificeren? 
In de zomer zijn regelmatig meldingen bij de politie gemaakt, daarna met name op 
zondag. De verschillende groepen jongens vroegen dusdanig veel aandacht dat het 
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zwembad het toezicht op andere badgasten niet meer konden garanderen. Daarnaast 
bracht het (grensoverschrijdende) gedrag van deze jongens de (zwem)veiligheid van 
alle bezoekers en het personeel in het zwembad in gevaar. En tot slot werd de 
(gedrag)ontwikkeling van deze jongens bedreigd, waardoor afglijding naar crimineel 
gedrag een serieus risico is.  
 

4. Het zou gaan om een groep kinderen in de leeftijd van 10 tot 14 jaar. Is de 
identiteit van deze kinderen bekend bij het zwembad en/of de 
politie/Veiligheidshuis?  
Op basis van de huisregels, mocht de manager van het zwembad bij het opstellen van 
een ontzegging alleen om identificatie vragen. Deze ontzeggingen zijn gedeeld met de 
politie, dit was ook het protocol. Het oude protocol en de huisregels, zoals het zwembad 
deze had opgesteld, bleken niet voldoende. Op basis daarvan konden 5 personen 
geïdentificeerd worden en de ontzegging krijgen. 

 
5. Zo ja, zijn deze kinderen bekend bij bijvoorbeeld het Veiligheidshuis?  

Van de personen waar ID van bekend is, binnen deze groep, waren geen bekenden uit 
het veiligheidshuis. 
 

6. Op welke wijze zijn de ouders van deze kinderen geïnformeerd over het gedrag 
van hun kinderen? 
Alleen de kinderen die een ontzegging hebben gehad, en waar dus de identiteit van 
bekend is, zijn de ouders per brief geïnformeerd. Met een aantal ouders is persoonlijk 
contact geweest. 
 

7. We lezen dat er toegangsverboden zijn opgelegd. Hoe komt het dat dat niet werkt? 
De kinderen die een ontzegging hebben gehad, zijn niet meer naar het zwembad 
geweest. De andere kinderen hebben hun gedrag niet aangepast. 
 

8. Zijn er nog andere maatregelen mogelijk, behalve het alleen onder begeleiding van 
een volwassene toestaan van jongeren? 
Het doel was om de overlast direct terug te dringen, bezoekers weer met plezier te laten 
zwemmen, en dat het personeel de (zwem)veiligheid weer kon garanderen. De basis 
daarvoor was om de voogd of ouders direct te kunnen aanspreken op het gedrag van 
hun kind. Daarom is met spoed beveiliging ingezet en gezinszwemmen in plaats van het 
vrij zwemmen ingevoerd. Het gezinszwemmen zou tot 4 november het vrij zwemmen 
vervangen, zodat in de tussentijd protocollen en huisregels aangepast konden worden. 
Op aandringen van het bestuur zijn de huisregels en het protocol van het zwembad met 
spoed aangepast, zodat vrij zwemmen vanaf 18 oktober weer voor iedereen mogelijk is. 
Met dit nieuwe protocol (incl. de huisregels) is het mogelijk om problemen in het 
zwembad snel aan te pakken, ouders/ begeleiders en andere bezoekers (bij problemen) 
direct te betrekken en zorgen dat er (indien nodig) vanuit de politie opvolging is. 
Bijvoorbeeld een huisbezoek vanuit de wijkagent.  
Tijdens de evaluatie van 4 november zal nagegaan worden of het protocol met de 
huisregels voldoet en de aanpak effectief is geweest. Indien nodig zullen er dan nog 
aanpassingen worden gedaan of naar andere mogelijkheden gekeken worden. 

 
9. We herinneren ons van enige jaren geleden, dat er een dergelijke situatie speelde 

bij het toenmalige zwembad. Is er iets geleerd van die situatie? Met andere 
woorden, zijn er successen van toen, die nu mogelijk kunnen bijdragen aan een 
oplossing?  
De problematiek en de doelgroep was toen anders, de doelgroep was ouder. Toen is 
beveiliging ingezet en zijn de openingstijden aangepast. Ook is toen de indeling van het 
zwemrooster aangepast. De mogelijkheid om met het gezin te komen zwemmen is toen 
ingevoerd. 
 



  

  

10. Hoe komt het dat de raad hierover niet is geïnformeerd en moeten raadsleden het 
bericht lezen in de krant?  
U bent binnen een paar dagen tijdens de raadvergadering op 13 oktober geïnformeerd 
over de problematiek en de aanpak. 
 

11. Welke financiële gevolgen heeft deze kwestie voor zwembad Waalslag en de 
Gemeente Tiel?  
Voor de aanpak van de problematiek in het zwembad zijn geen structurele kosten nodig, 
alleen ad hoc beveiligingskosten. 
 

12. Wij verwachten dat u de raad voortaan eerder informeert worden over dergelijke 
ernstige zaken. Kunt u dit toezeggen? 
Het is onze prioriteit om in eerste instantie de problematiek zo snel mogelijk aan te 
pakken en/of op te lossen. Wij informeren u zo nodig via reguliere kanalen. Zie ook het 
antwoord op vraag 10.  
 

13. Wij verwachten dat u ons actief op de hoogte houdt van de situatie bij zwembad 
Waalslag. Kunt u dit toezeggen? 
Na de evaluatie van 4 november zal het college geïnformeerd worden over de stand van 
zaken en mogelijke vervolg maatregelen. Wij zullen u – indien de evaluatie daar 
aanleiding toe geeft - informeren. 

 
Hoe zijn de nieuwe regels bekend gemaakt? 
De veranderingen en aanpak in zwembad Waalslag zijn door zwembad Waalslag 
gecommuniceerd. Het zwembad heeft haar bezoekers via de site, de krant en social media zo 
snel mogelijk op de hoogte gebracht. Wij ondersteunen het zwembad bij deze berichten als dat 
nodig is. Momenteel staat er een bericht op de site over het feit dat iedereen weer vrij kan gaan 
zwemmen in het zwembad en de belangrijkste wijzigingen in de huisregels. Wilt u dit lezen? Ga 
naar www.zwembadwaalslag.nl of via de link https://www.zwembadwaalslag.nl/nieuws/vanaf-
18-oktober-kan-iedereen-weer-vrij-zwemmen-zwembad-waalslag/ . 
 
Zijn er sinds de nieuwe maatregelen nog problemen in het zwembad geweest? 
De herfstvakantie is net voorbij. Tijdens de herfstvakantie zijn er veel gezinnen en families 
komen zwemmen. Ook zijn er kinderen zonder ouders gaan zwemmen, volgens de nieuwe 
regels. Het personeel van het zwembad geeft aan dat het in de vakantie heel gezellig en goed 
verlopen is. Er zijn geen ongeregeldheden geweest. De groep jongens, die eerder de overlast 
veroorzaakten, zijn niet meer naar het zwembad gekomen. Ook niet om vragen te stellen. Over 
het algemeen is er goed gereageerd op de nieuwe regels.   
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Burgemeester en Wethouders 
 
de secretaris,                      de burgemeester  
 
 
 
 
drs. L.J.F.P. Busschops      ir. J. Beenakker 
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